
 

         

刊前語  Preface  03 

研究論文 
  

「阿嬤家」博物館的性別再現：紀念前臺籍慰安婦之策展 
Gender Representation of the AMA Museum: Curating an Exhibition in 
Memory of Taiwanese Comfort Women 

曾于倫 Yu-Luen Tzeng 05 

運用口述歷史內容進行展示更新：以「電信@台灣」廳為例 
Using Oral History Interviews in Exhibition Renewal: Take the 
“Telecom@Taiwan” Hall as an Example 

盧昭蓉 Chao-Jung Lu 
陳玫岑 Mei-Tsen Chen 

李佩儒 Pei-Ju Lee 
李如菁 Ju-Ching Li 

33 

博物館誌 
  

新手的國際展速成包：以臺日「臺灣租書店與漫畫的奇幻旅

程」國際展為例 
International Exhibition Crash Course for Newcomers: A Case Study of the 
Taiwan-Japan International Exhibition, "Magical Journey of Taiwanese Book 
Rental Store and Manga" 

黃悠詩 Yu-Shih HUANG 57 

展示評論 
  

巡迴展教育活動設計初探──以國立科學工藝博物館「潛行

探索臺灣－水下文化資產特展」巡迴展為例 
Combining Traveling Exhibitions and Educational Activity Design: A Case 
Study of “Diving Deep: An Exploration of Taiwan’s Underwater Heritage” 

吳毓純 Yu-Chun Wu 
黃琬柔Wan-Jou Huang 85 

以全齡化目標導向之防災教育推廣之展示規劃與策辦─以

國立科學工藝博物館日常防災雙語特展為例 
Full-Aged Exhibition for Damage Prevention Education: A Case Study on 
"Prepare with Piggy Exhibition," National Science and Technology Museum 

洪煌凱 Huang-Kai Hung 103 

版 權 頁  Copyright 
 

117 

徵稿簡約  Submission Guideline 
 

118 

        


